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Ptk tark. 
 

Aika 07.06.2022 klo 14:00 - 16:30 
 
Paikka Sotevirastotalo, 2. kerroksen kokoushuone, Kelhänkatu 3, Jämsä. 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 

 
§ 8 Työjärjestyksen hyväksyminen 
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§ 9 Ajankohtaiset ja valmisteluvaiheen asiat 
 

4 

§ 10 Keski-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvoston jäsenten 
valinta toimikaudelle 2022-2025 ja aloitusseminaari 22.4.2022 
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§ 11 Muut asiat 
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Ptk tark. 
 

Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 

 
Läsnä Kirjavainen Päivi jäsen Saapui klo 14:14 
 Jatkonen Joni jäsen  
 Siljander Eija jäsen  
 Virtanen Timo puheenjohtaja  
 Vilenius Irma jäsen  
 Autio Karoliina jäsen  
 Vihmalo Ritva jäsen  
 Salo Riitta jäsen Poistui klo 16:08 
 Rajala Sanna kaupunginhallituksen 

edustaja 
 

 Värelä Leo soteltk:n edustaja Saapui klo 14:10 
 Armi Lehtinen  vammaispalvelupäällikkö sihteeri 

 
Poissa Savolainen Heikki 
 Korvenranta Arja 

 
 
Käsitellyt asiat 

8 - 11 
 

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin  

 
Allekirjoitukset 

 
 
Timo Virtanen   Armi Lehtinen 

 puheenjohtaja  pöytäkirjanpitäjä 
 
Pöytäkirjan sähköinen tarkastaminen  

Jämsä 9.6.2022 
 
 
Karoliina Autio  Irma Vilenius  

 pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirja yleisesti nähtävänä Jämsän kaupungin www-sivuilla 15.6.2022 ja Kuhmoisten kunnantalolla 
15.6.2022 alkaen. 
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Työjärjestyksen hyväksyminen 
 
Vamne 07.06.2022 § 8    
      
 Jämsän kaupungin hallintosääntö: 
 

- § 147 Asiat käsitellään esityslistan mukaisessa järjestyksessä, jollei 
toimielin toisin päätä. 

- § 148 Toimielin voi esittelijän ehdotuksesta tai puheenjohtajan 
ehdotuksesta ottaa enemmistöpäätöksellä käsiteltäväksi asian, jota ei 
ole mainittu kokouskutsussa.  

 
Päätös Työjärjestys hyväksyttiin.   
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Ajankohtaiset ja valmisteluvaiheen asiat 
 
Vamne 07.06.2022 § 9  
822/00.02.11/2022 
   
 Valmistelija: vammaispäällikkö Armi Lehtinen, p. 040 570 1778. 

 
Vammaisneuvostoa informoidaan valmistelussa olevista sekä muista 
ajankohtaisista asioita. 
Samassa yhteydessä on mahdollisuus käydä keskustelua katsauksen 
pohjalta ja evästää tarvittaessa valmistelutyötä eteenpäin. 
 
Katsauksessa voidaan myös kuulla viranhaltijoita, ulkopuolisia 
asiantuntijoita ja muista sidosryhmiä. 
 
Kokouksessa kuullaan tilannekatsausta mm. 
 

- Tilannekatsaus Jämsän Keskuskadun tilanteesta ja muista 
mahdollisista uusista katukohteista, asiantuntijana Jämsän 
kaupungin insinööri Katja Rissanen 

- Autoliiton invapysäköintiprojekti, asiantuntijana Jämsän kaupungin 
insinööri Katja Rissanen 

- Tilannekatsaus vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisista 
kuljetuspalveluista, Armi Lehtinen, vammaispalvelupäällikkö 

 
 
  

 
Ehdotus Vammaispalvelupäällikkö Armi Lehtinen 

 
 Vammaisneuvosto keskustelee saaduista tilannekatsauksista ja esittää 

mahdollisia toimenpide-ehdotuksia. 
 
Päätös Keskuskadun tilanne ja invapysäköintipaikka: todettiin, että talven aikana 

paikalle on kasattu lumia, mikä on estänyt invapaikan käytön. Vaikka 
invapaikat on merkitty katuun sinisellä niin ehdotettiin, että lisäksi olisi 
edelleen liikennemerkillä merkitty (myös tulevat invapaikat), koska 
erityisesti talviaikaan invamerkintä jää lumen peittoon. 
Vammaisneuvoston havaintona oli, että invapaikkaa käyttää muutkin kuin 
siihen oikeutetut henkilöt. Paikalla on säännöllisesti ollut yksi tietty auto. 
Katja Rissanen vie viestiä edelleen alueen yrittäjille, jotta hekin omalta 
osaltaan huolehtivat, että invapaikka on vain niiden käytössä, jotka ovat 
sen käyttöön oikeutettuja. Keskuskadun suojatiemerkintöihin ei ole tulossa 
muutoksia eikä myöskään ns ylityskiviä. Uusi invapaikka, mikä palvelee 
mm. Forumin kirjastoon tulevia asiakkaita, sijoittuu Säterintien jatkeelle 
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Mustin ja Mirrin eteen. Keskusteltiin Keskuskadulle tulevista 
terassialueista ja kuinka niissä tulisi kuitenkin huomioida esteettömän 
kulun mahdollisuus. 
 
Sairaalan piha-alue: alueella oleville korkeille kivetyksille tulisi tehdä jotain. 
Asia kuuluu kaupungin tilapalvelulle. Katja Rissanen vie asiaa eteenpäin. 
Mikäli Jämsän kaduissa ilmenee ongelmia (mm. liian korkeita kivetyksiä 
suojatielle mennessä ja poistuessa), voi näistä kohteista ilmoittaa 
katumestari Juha Hämelahdelle. Käytiin keskustelua myös sairaalan 
invapysäköintipaikoista. Voisiko esim. takseille varattuja paikkoja vähentää 
ja muuttaa invapysäköintipaikoiksi.  
 
Autoliiton invapysäköintiprojekti: Jämsän kaupungin elinvoimatoimella ei 
ole mahdollisuutta edistää asiaa. Ainoastaan kaupungin omien 
invapysäköintipaikkojen tiedot voidaan toimittaa mutta ei yksityisten. 
Vammaisneuvostolla ei myöskään ole tällaiseen kartoitukseen resurssia. 
Keskusteltiin siitä, voisiko asiaa edistää kaupungin hallituksen projektien 
tms. kautta. Vammaisneuvostolla ei ole omaa budjettia, josta se voisi 
päättää. Invapysäköintiprojektiin osallistumisen vuosittainen 
ylläpitomaksu on Jämsän kaupungille 400 euroa.   
 
Vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaiset kuljetuspalvelut: 
Vammaispalvelupäällikkö kertoi, että uusi kuljetusten tarjouspyyntö on 
julkaistu Keski-Suomen hyvinvointialuetta koskien. Sopimuskausi alkaa 
alkuvuodesta 2023. Keski-Suomen kuljetuspalvelukäyttäjien asiakasraati 
on kokoontunut yhden kerran. Jämsästä raadissa ei ollut vielä yhtään 
edustajaa. Kuljetuspalveluiden omavastuuosuuksien maksamisen 
käytäntöön tuli muutos 1.5.2022 alkaen. Kunnat laskuttavat jatkossa 
asiakkaan omavastuuosuuden jälkikäteen. Omavastuuosuutta ei siis enää 
makseta taksiautoilijalle. Jämsän alueella pilotoidaan toivetaksi-
toimintamalli 1.6.2022 alkaen. Mallissa asiakas tilaa kuljetuksen normaaliin 
tapaan kyydinvälityskeskuksesta. Jos autoa ei järjesty, välityskeskus 
neuvottelee asiakkaan kanssa asiakkaan mahdollisuudesta tilata itse 
kuljetus suoraan haluamaltaan sopimusautoilijalta ja sopia aikataulusta. 
Mikäli kyyti toteutuu, ilmoittaa autoilija kyydistä välityskeskukseen. 
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Keski-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvoston jäsenten valinta toimikaudelle 2022-2025 ja 
aloitusseminaari 22.4.2022 
 
Vamne 07.06.2022 § 10  
713/00.04.02/2022 
   
 Valmistelija: vammaispalvelupäällikkö Armi Lehtinen, p. 040 570 1778 

 
Keski-Suomen hyvinvointialueen aluehallitus on 12.4.2022 § 72 
kokouksessaan nimennyt hyvinvointialueen vammaisneuvoston jäsenet. 
Jämsän osalta jäseneksi nimettiin Karoliina Autio Jämsän kaupungin 
vammaisneuvoston esityksen mukaisesti. 
 
Aloitusseminaari hyvinvointialueen vaikuttamistoimielimille oli 22.4.2022. 
Karoliina Autio kertoo kokouksessa aloitusseminaarin sisällöstä. 

 
 

Ehdotus Vammaispalvelupäällikkö Armi Lehtinen 
 

 Vammaisneuvosto merkitsee päätöksen tiedoksi. 
 

Päätös Vammaisneuvosto merkitsi asian tiedoksi. Lisäksi todettiin, että 
hyvinvointialueen vammaisneuvosto on kokoontunut 24.5.2022. 
Kokouksessa käytiin läpi mm vammaisneuvoston toimintasääntöä, 
lakisääteisiä ja muita tehtäviä. Puheenjohtajaa ei vielä valittu. 
Vaikuttamistoimielinten pöytäkirjat löytyvät Keski-Suomen 
hyvinvointialueen www-sivuilta Keski-Suomen hyvinvointialue 2023 | 
HyvaKS.fi.   
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Muut asiat 
 
Vamne 07.06.2022 § 11    
    
  

Kuntien vammaisneuvostojen koulutuspäivät 
Kuntien vammaisneuvostojen koulutuspäivät 
ovat etänä (Teams yhteys) 29.-30.11.2022. Koulutuspäivillä on luvassa 
mm. ajankohtaista vammaispalvelulain säädännöstä ja 
vammaisneuvostoille räätälöity viestintäkoulutus. Ilmoittautuminen 
21.11.2022 mennessä. Osallistumismaksu riippuu osallistujien määrästä. 
Kustannusten maksamisesta keskusteltu Jämsän kaupungin hallintojohtaja 
Auli Korhosen kanssa. Vammaispalvelupäällikkö välittää 
vammaisneuvoston jäsenille koulutustiedot ja ilmoittautumislinkin. 
 
Jämsän kaupungin kirjaston, neuvonnan ja nuorisotilojen sijoittuminen 
Jämsän Forumiin 
Vammaisneuvostolla oli mahdollisuus tutustua uusiin tiloihin 6.6.2022 klo 
12 alk. Käydään kokouksessa läpi vammaisneuvostossa heränneitä 
ajatuksia liittyen tilojen esteettömyyteen ja saavutettavuuteen. 
 

Päätös Vammaisneuvosto palaa vammaisneuvostojen koulutuspäiväasiaan 
lähempänä ajankohtaa. Ehdotettiin, että voisiko vammaisneuvosto 
kokoontua yhdessä johonkin tilaan seuraamaan koulutusta Teamsin 
kautta. Esim. Kelhänkadun virastotalon kokoushuoneessa. 
 
Vammaisneuvosto kävi läpi havaintojaan Jämsän kirjaston, neuvonnan ja 
nuorisotilojen sijoittumisesta uusiin tiloihin Jämsän Forumiin: tilat ovat 
pääsosin esteettömät, avarat ja valoisat. Jotkut oviaukot (esim. hiljainen 
huone) voisivat olla leveämmät. Invawc on hieman ahdas. Muutoin 
toimiva tukikaiteineen ja matalalla olevan käsienpesualtaan vuoksi. 
Ehdotetaan wc-paperirullatelineen sijoittamista käsikaiteen ulkopuolelle. 
Keskuskadun puoleiseen sisäänkäyntiin tulee tehdä luiskaus siinä olevan 
ritilän korkeuden vuoksi. Kiinteistön isännöitsijä huolehtii asian. Kirjaston 
ovi on sähkökäyttöinen. Siinä aukioloaika nyt 10 sekuntia. Ehdotetaan 
pidennystä 20-30 sekuntiin. Todettiin, että induktiosilmukka on tulossa 
tilaan. Merkintä induktiosilmukasta tulee olla. Opasteissa tulee kiinnittää 
huomiota riittävän suureen fonttikokoon. Nyt hyllyissä olevien opasteiden 
näkyminen koettiin hieman hankalaksi. Nousevat ja laskevat pöytätasot 
koettiin hyviksi. Lehtisukusaliin vammaisneuvosto ehdottaa myös 
säädettäviä pöytätasoja. Nuorisotilan yksi huone erittäin kaikuva. Tähän 
on tulossa ratkaisuja. Kaikumista havainnoitiin myös muissa tiloissa 
varsinkin, jos on kuulokojeen käyttäjä. Sisustuksella yms. tähän voi 
varmasti vaikuttaa. Uuden invapysäköintipaikan merkitsemistä 
katumaalauksen lisäksi liikennemerkillä toivotaan. Maksupääte: todettiin, 
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että sen sijainti tulossa liian korkealle tasolle (oli nyt seisomiskorkeuden 
tasolla). Voisiko ratkaisuna olla ns. varren päässä oleva maksupääte? 
Henkilökunta selvittää asiaa. 

 


